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menuhi cita rasa pengguna
luar negara. Hakikatnya,
isu yang berkaitan dengan
bahan tanaman dan baka
ini sudah lama disedari dan
menghantui kita berdekad
lamanya.

Tetapi kenapa kita masih
lagi belum berjaya menga
tasinya? Adakah kita keku
rangan bekalan bahan tana·
man yang sesuai? Ke mana
perginya benih durian ber·
mutu t1nagi yalli dijual
dan dledarllan oIeh Jabauln
Pl-naniaft. MardI. Per1u
huhan Peladang dan lain·
lain pembekal swasta? Ada·
kah anak benih ini tidak
diuruskan dengan baik dan
akhirnya tidak dapat menge
luarkan hasil seperti dijang
kakan?

Masalah lambakan buah
buahan ini juga dikatakan

, boleh dikurangkan sekira
nya buah-buahan ini dapat
diproses, sekali gus dapat
menambah nilai produk
berkenaan. Faedah yang ba
kal diperoleh melalui pem
prosesan dalam menangani
masalah ini memang dike
tahui umum dan sentiasa
mendapat galakan pihak ke
rajaan.

Sekiranya pendekatan
ini diterima ramai, tentu
nya masalah lambakan bu
ah-buahan tempatan ini ber
kurangan. Jika kita amati,
kebanyakan buah-buahan
yang diproses di Malaysia
terdiri daripada buah-bua
han tidak bermusim (seperti
pisang, nanas dan jambu
batu). Namun adajuga buah·
buahan tempatan bermusim
yang diproses, antaranya du
rian dan mempelam.

Bagaimana dengan do
kong yang satu ketika dulu
dikatakan satu komoditi sa
ngat berdaya m~u? Boleh
kah buah ini diproses men
jadikan produk bernilai ting
gi, bolehdisimpan lama, me
narik, sekali gus dapat me
ngurangkan masalah lam
bakan?

Jika boleh, adakah kita
mempunyai teknologi yang
sesuai untuk diterima pakai
oleh usahawan keeil dan
sederhana dan telah dipin
dahkan seeara efektif kepa
da usahawan berkaitan? Ba-
gaimana dengan produk
yang dihasilkan, adakah ia
akan dapat memenuhi cita
rasa pengguna dalam dan
luar negeri? Jika benar, sia
pakah mereka ini?

Persoalan yang dibang
kitkan ini menggambarkan
bahawa lambakan buah-bua
han tempatan bermusim ini
adalah satu masalah kom
pleksdan bukannya masalah
pengedaran semata-mata. Ia
lebih daripada itu.

Penye!esaiannya memer
lukan kerjasama banyak
pihak. Mungkin ada orang
akan berkata, ia bermula
daripada petani yang men
gusahakan ladang buah
buahan. Tetapi mereka ini
tidak mempunyai maklumat
terkini mengenai teknologi
buah-buahan dan maklumat
risikan pemasaran

mereka ini datang untuk
mendapatkan bantuan, saya
pereaya tidak banyak yang
kita dapat lakukan sedang
kan di luar sana kita mem
punyai durian seluas 62,000
hektar yang boleh mengelu
arkanhasil.

Jika demikian halnya ber
makna varieti atau klon
buah-buahan yang kita ta
nam (seperti durian dalam
kes ini) terdiri daripada va·
rieti yang tidak dapat me-

Ian baik pada peringkat pe. purna, usaha yang dibuat
ngendalian lepas tuai dan bagi meningkatkan pengek·
operasi rumah pembungku- sportan sekali gus mengu
san. Bermula dengan penu· rangkan masalah lambakan
aian pada peringkat kema· buah-buahan ini tidak akan
tangan optimum, buah yang mendatangkan hasil mem
dituai perlu dinyahkan haba berangsangkan.
ladang dengan kadar segera, Barangkali ada antara
sebelum dibersihkan, dira· kita yang pernah didatangi
wat dan digredkan sebelum pengeksport yang melabir·
dibungkus dan disimpan kan masalah mereka untuk
dalam keadaan sesuai. mendapat buah durian klon

Sekiranya semua ini tidak D24 dalam kuantiti banyak
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beginilah keadaannya bagai·
manakah agaknya buah·
buahan ini dapat menembusi
pasaran eksport.

Masalah yang berkaitan
dengan keadaan flzikal kulit
yang dibangkitkan di atas
hanyalah satu eontohberkai
tan kualiti yang kecil tetapi
tidak kurang pentingnya.
Sebenarnya isu kualiti buah·
buahan ini adalah suatu isu
yang luas dan menyeluruh.
Isu ini juga tidak bermusim.

Ia harus ditangani seeara
integrasi dan membabitkan
pelbagai disiplin dan kepa·
karan: agronomi, kawalan
penyakit dan perosak serta
pengendalian lepas tuai,
operasi rumah pembungku·
san dan pengangkutan.

Pendekatan yang dinya
takan ini adalah sejajar de
ngan konsep Amalan Perta·
nian Baik dan di negara
kita, konsep ini diterjemah
kan melalui Skim Amalan
Ladang Baik Malaysia. Mes·
kipun sesuatu ladang buah·
bllahan telah ditanam de·
llgan baka yang baik, tanpa
program pemb~aan ter
atur, pangkasan sesuai dan
pengawalan penyakit dan
makhluk berkesan, buah
yang berkualiti tidak mung·
kin dapat dihasilkan.

Begitu juga dengan ama-
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kerjasama
banyak pihak

SETIAP kali tiba musim
buah·buahan, isu lam
bakan buah-buahan ter

pilih akan memeningkan ba
nyak pihak. Petani yang ter
babit adalah antara golo·
ngan yang mendapat kesan
terus daripada masalah ini.

Dalam masa singkat, ma
salah ini menjadi isu nasio
nal dan akan mendapat per
hatian semua pihak berke
pentingan, termasuk Kemen
terian Pertanian dan Indus
tri Asas Tani serta agensi
di bawahnya. Sekiranya ma
salah ini menjadi tidak ter
kawai, agensi pertanian,
terutama yang bertanggung
jawab dalam hal berkaitan
dengan pemasaran, akan
menjadi tumpuan.

Masalah lambakan buah
buahan ini bukannya isu
baru. Ia berlaku saban ta
hun dan terus berlarutan.
Tetapi kenapakah masalah
ini terus-meJ;lerus berlaku
saban tabun dan menghan
tui banyak pihak yang ber
w~ib?

Apakah tidak ada usaha
positif dilakukan untuk me
ngatasi masalah ini? Jika
ada, kenapakah langkah
yang diambil tidak berjaya
membendung sehingga men
jadikannya masalah 'peren
nial'?

Sekiranya persoalan ini
di$kan kepada pihak ter
tentu, jawapan yang diteri
ma amatlah pelbagai.

Hendakdikatakan kita me
ngeluarkan buah-buahan se
eara berlebihan, kita masih
lagi dilabelkan sebagai se
buah negara pengimport bu
ah-buahan. Lihat s~alah bu
ah-buahan yang dijual di
Malaysia, kebanyakandiim
port, bukan s~a buah-buah
an temperat malah juga
buah-buahan tropika seperti
durian, rambutan, dokong,
mempelam dan limau.

Pelbagai jawapan boleh
• diberikan kepdua permas

alahan ini. Ada yang me
ngatakan bahawa kawalan
kualiti adalah punea utama
yang menyumbang kepada
masalah ini. Jawapan ini
ada benarnya. Cuba kita Ii
hat keadaan fizikal kulit
'flempelam 'harum manis'
dan limau 'madu' yang di
keluarkan oleh petani tern·
patan dan bandingkan de
ngan keadaan kulit buah
sama yang diimport. Kalau


